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Κύριοι και κυρίες Βουλευτές, 

Με χαρά και συγκίνηση βρίσκοµαι σήµερα ανάµεσά σας. Σας ευχαριστώ για την πρόσκλησή σας 

και την ευκαιρία που µου δίνετε να βρεθώ και πάλι σε γνώριµα µέρη. Εδώ στην Βουλή, ανάµεσα σε 

παλιούς συναδέλφους, που για πολλά χρόνια συνεργαστήκαµε µε αλληλοεκτίµηση στο παρελθόν 

αλλά και ανάµεσα σε νέα πρόσωπα, που δεν είχα την ευκαιρία να γνωρίσω από κοντά και να 

δουλέψω µαζί τους. Θέλω ειλικρινά να σας πω ευθύς εξ΄αρχής πως στα πρόσωπά σας δεν 

αναγνωρίζω φίλους και αντιπάλους. Θέλω να συνεργασθούµε ως συνοδοιπόροι µε θέσεις και 

απόψεις για το παρόν και το µέλλον αυτού του τόπου και της ευρύτερης Ευρωπαϊκής οικογένειας, 

στην οποία ανήκουµε.  

Προσέρχοµαι λοιπόν σήµερα ενώπιον σας ως Ευρωπαία Επίτροπος αρµόδια για τη θαλάσσια 

πολιτική και την αλιεία. 

Γενική περιγραφή του χαρτοφυλακίου 

Είναι σχετικά εύκολο να σας περιγράψω τις αρµοδιότητές µου σχετικά µε την αλιεία. Η διατήρηση 

των θαλάσσιων πόρων είναι ένας από τους έξι τοµείς πολιτικής για τους οποίους η Συνθήκη της 

Λισαβόνας αναθέτει στην Ευρωπαϊκή Ένωση αποκλειστική αρµοδιότητα. Η θάλασσα αποτελεί 

κοινό πόρο, κοινή περιουσία των ευρωπαίων πολιτών. Γιαυτό οι αποφάσεις για την αλιεία 

λαµβάνονται σε Ευρωπαϊκό επίπεδο και εφαρµόζονται υποχρεωτικά από τα κράτη µέλη. Η 

Ευρωπαϊκή Επιτροπή προτείνει τις λύσεις στο Συµβούλιο και στο Κοινοβούλιο που 

συναποφασίζουν. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ελέγχει την εφαρµογή τους και λαµβάνει ανάλογα 

µέτρα. 

Πέρα από την αλιεία, το χαρτοφυλάκιό µου περιλαµβάνει την θαλάσσια πολιτική. Πρόκειται για µια 

νέα δράση που τώρα αναπτύσσεται µέσα από τον συντονισµό επιµέρους πολιτικών γύρω από τη 

θάλασσα, όπως η ναυτιλία, το περιβάλλον, η ενέργεια, ο τουρισµός. Εδώ η αρµοδιότητα δεν ανήκει 

αποκλειστικά στην Επιτροπή. Ασκείται από κοινού µε τα κράτη µέλη.  

∆υο λόγια τώρα για κάθε µια από τις δύο πτυχές του χαρτοφυλακίου µου. 

Πολιτική Αλιείας 

Κατά πρώτο η αλιεία - µια αποκλειστική αρµοδιότητα της ΕΕ.  

Βασική φιλοδοξία κατά την διάρκεια της θητείας µου είναι η ριζική µεταρρύθµιση της κοινής 

Αλιευτικής πολιτικής. Η δηµόσια διαβούλευση ξεκίνησε πριν τρία χρόνια και ολοκληρώθηκε το 

τέλος του 2010. Τώρα  η πρόταση µου έχει κατατεθεί στην Επιτροπή και θα ανακοινωθεί το 

τελευταίο δεκαήµερο του Ιουλίου. 

Προτείνουµε ένα νέο βασικό κανονισµό, νέους κανόνες λειτουργίας της κοινής οργάνωσης της 

αγοράς, νέο ταµείο Αλιείας και µια νέα πολιτική σχετικά µε την εξωτερική διάσταση της αλιείας, 

δηλαδή την αλιεία έξω από  Ευρωπαϊκά νερά. 
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Η µεταρρύθµιση θα καλύψει τα βασικά κενά της τρέχουσας νοµοθεσίας. 

1. Η µέχρι τώρα δράση µας δεν κατάφερε να αποτρέψει την υπεραλίευση και καταστροφή των 

ιχθυο-αποθεµάτων. Η µελέτη επιπτώσεων κατέληξε στη διαπίστωση ότι αν συνεχίσουµε έτσι, σε 

µια δεκαετία µόνο 8 από τα 136 είδη ψαριών που αλιεύουµε σήµερα θα είναι υγιή. Στη Μεσόγειο το 

54% των ψαριών αλιεύονται πάνω από το ανεκτό όριο. Ο κίνδυνος για το µέλλον των ψαράδων 

µας και των παράκτιων περιοχών είναι ορατός. Η αειφορία της αλιείας και η βιωσιµότητα των 

θαλάσσιων οικοσυστηµάτων είναι ο πρώτος στόχος της µεταρρύθµισης. Τα σχετικά µέτρα θα 

διασφαλίζουν τόσο την περιβαλλοντική αειφορία όσο και την οικονοµική και κοινωνική βιωσιµότητα 

του αλιευτικού κλάδου. Βασικό µου µέληµα είναι να εξασφαλίσω ισορροπία ανάµεσα στους δύο 

αυτούς στόχους.  

2. Σήµερα οι αποφάσεις σχετικά µε την αλιεία λαµβάνονται στις Βρυξέλλες και είναι εξαιρετικά 

λεπτοµερείς και πολλές φορές ασφυκτικές για τα κράτη µέλη και τους αλιείς. Η απλούστευση, η 

αποκέντρωση και η µεταβίβαση αρµοδιοτήτων στις εθνικές αρχές και τις αλιευτικές οργανώσεις 

είναι ο δεύτερος στόχος της µεταρρύθµισης. Και εδώ έχουµε µελετήσει διάφορα σενάρια και θα 

προχωρήσουµε στη µέγιστη δυνατή αποκέντρωση, που επιτρέπουν οι συνθήκες. 

3. Η διασφάλιση του ελέγχου και της εφαρµογής των αποφάσεων είναι ο τρίτος στόχος.  Εδώ 

έχουµε ήδη κάνει βήµατα µε τους νέους κανονισµούς εναντίον της παράνοµης αλιείας σε 

Ευρωπαϊκό επίπεδο. Μέσα από την καλή συνεργασία µε τις εθνικές αρχές άλλων χωρών έχουµε 

φτάσει ακόµη και στην απαγόρευση εισαγωγών από τρίτες χώρες φορτίων ψαριών που δεν έχουν 

πιστοποιητικά νόµιµης αλιείας. Ελπίζω και στην Ελλάδα η κατάσταση σχετικά µε τους ελέγχους 

σύντοµα να βελτιωθεί. 

Για να φτάσουµε τα επίπεδα αυτά ίσως απαιτηθούν κάποιες προσωρινές θυσίες. Φροντίζουµε 

λοιπόν να υπάρχουν ειδικές ρυθµίσεις για τα µικρά σκάφη. (συντριπτική πλειοψηφία στην Ελλάδα).  

Είναι πάντως βέβαιο πως όλοι οι ψαράδες θα κερδίσουν περισσότερα αν ψαρεύουν ένα ορισµένο 

ποσοστό από ένα πλούσιο και σταθερό απόθεµα παρά από ένα απόθεµα µε µικρό και φθίνοντα 

πληθυσµό. Ιδιαίτερα αν επιθυµούν να δουν και τα παιδιά τους να τους διαδέχονται στο επάγγελµα 

και τις παράκτιες περιοχές που ζουν και εργάζονται να συνεχίσουν να εξασφαλίζουν δυνατότητες 

ευηµερίας.  

Οι λεπτοµέρειες θα δηµοσιευθούν σύντοµα. Η πρότασή µας θα ενσωµατώσει όσα διδάγµατα 

αποκοµίσαµε από τα λάθη µας. Οι επιδοτήσεις για προµήθεια νέων αλιευτικών σκαφών π.χ. 

αποδείχθηκαν αντιπαραγωγικές. Πρόθεση µεν ήταν να µειωθεί το κόστος για τον κλάδο, πλην 

όµως το µόνο που πετύχαµε ήταν να χρηµατοδοτήσουµε νέα µεγαλύτερα σκάφη που κυνηγούν 

όλο και λιγότερα ψάρια. Πιστεύω ότι η κατάργηση αυτού του είδους επιδοτήσεων θα έχει θετική 

αντιµετώπιση από τις κυβερνήσεις αφού θα  συµβάλλει  στην ισοσκέλιση των κρατικών 

προϋπολογισµών.  
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Πάντως, η Ελλάδα οφείλει να κάνει καλύτερη χρήση των Κοινοτικών Πόρων. Μόλις πρόσφατα 

εγκρίθηκαν προς το ΤΕΜΠΕ τα πρώτα κοινοτικά σχέδια 35 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά 

προστέθηκαν στα µόλις 6 εκατοµµύρια ευρώ που έχουν απορροφηθεί, σε σύνολο 208 

εκατοµµυρίων. που βρίσκονται στη διάθεσή µας, στη διάρκεια 4 από τα 7 έτη του προγράµµατος. 

Έτσι καταφέραµε να ανεβάσουµε το ποσοστό απορρόφησης στο 19,67% του Προϋπολογισµού 

που και πάλι είναι µικρό. 

Εσείς, τα µέλη του Ελληνικού Κοινοβουλίου, έχετε σηµαντικό και αναβαθµισµένο ρόλο στο πλαίσιο 

της διαδικασίας ψήφισης της µεταρρύθµισης. Με την Συνθήκη της Λισαβόνας κάθε πρόταση 

κοινοτικής νοµοθεσίας πρέπει να σας αποστέλλεται προς εξέταση. Περιµένουµε µε ενδιαφέρον τις 

απόψεις σας.    

Σε κάθε περίπτωση η νέα µεταρρύθµιση δεν σηµαίνει ότι πρόκειται να επιβραδύνουµε την 

εφαρµογή των µέτρων που περιλαµβάνονται στον κανονισµό µας για τη Μεσόγειο. Το αντίθετο. 

Από τον περασµένο Ιούνιο που τέθηκε σε ισχύ ο κανονισµός, οι επιστήµονες επιβεβαιώνουν τις 

ανησυχίες τους για την κατάσταση των ιχθυαποθεµάτων της Μεσογείου και επιµένουν στην ανάγκη 

για αυστηρή επιβολή των µέτρων προστασίας που έχουµε θεσπίσει. Η Μεσόγειος είναι µια κλειστή 

θάλασσα.  Το διάστηµα για την ανανέωση των νερών της είναι 80-90 χρόνια. Φιλοξενεί το 6% των 

γνωστών θαλάσσιων ειδών, αν και δεν ξεπερνά το 1% της θαλάσσιας επιφάνειας της Γης. 

Θεωρείται καθοριστικό κέντρο βιοποικιλότητας για όλο τον πλανήτη (global biodiversity hot spot). Η  

µεγαλύτερη ποικιλία ειδών βρίσκεται σε βάθη µέχρι 50 µέτρα . Σπάνιοι τύποι κοραλλιογενών 

οικοσυστηµάτων, όπως είναι τα λιβάδια Ποσειδωνίας, συναντώνται στις παράκτιες περιοχές της 

Μεσογείου. Κοντά στο 20% των θαλάσσιων ειδών της Μεσογείου βρίσκονται υπό απειλή 

εξαφάνισης, όπως η Μεσογειακή Φώκια, η χελώνα Καρέτα Καρέτα, διάφορα είδη καρχαριοειδών, 

και 2 είδη µικρής Φάλαινας. 

Το ίδιο ισχύει και για τις ελληνικές θάλασσες οι οποίες έχουν πράγµατι ιδιαίτερη βιοποικιλότητα και 

φιλοξενούν τουλάχιστον 150 είδη ψαριών που µπορούν να αποτελέσουν αντικείµενο αλιείας. 

Και δεν πρόκειται µόνο για τα ψάρια. 

Οφείλουµε να προστατεύσουµε τους θαλάσσιους λειµώνες «ποσειδωνίας» που προσφέρουν 

µοναδικό καταφύγιο για τη θαλάσσια ζωή, αλλά επίσης προστατεύουν τις ακτές µας από την 

διάβρωση λόγω ανέµων και κυµάτων. Οι θάλασσες και οι ακτές µας αποτελούν εθνικό πλούτο. Και 

θέλω τα παιδιά µας να τις απολαύσουν όσο και µείς, ίσως και περισσότερο. Ας µην ξεχνάµε λοιπόν 

ότι η µεταβατική περίοδος εφαρµογής του κανονισµού έληξε στις 31 Μαΐου 2010. Ο κανονισµός 

πρέπει να εφαρµοστεί πλήρως.  
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Ολοκληρωµένη Θαλάσσια Πολιτική 

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο σκέλος των αρµοδιοτήτων µου, δηλαδή την ολοκληρωµένη θαλάσσια 

πολιτική. ∆εν χρειάζεται να αναφερθώ στη σηµασία της θάλασσας για την Ελλάδα, που είναι ίσως 

πολύ µεγαλύτερη παρά για οποιαδήποτε άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  

Η θαλάσσια πολιτική µας θα πρέπει να έχει ως στόχο την αειφόρο ανταγωνιστικότητα την 

ανάπτυξη των παράκτιων περιοχών και των οικονοµικών κλάδων που εξαρτώνται από την 

θάλασσα. 

Επιτρέψτε µου να αναφερθώ σύντοµα σε τρία ενδεικτικά εργαλεία αυτής της θαλάσσιας πολιτικής. 

1. Τον περασµένο Οκτώβριο η Επιτροπή υιοθέτησε πρότασή µου, µε  µορφή οδικού χάρτη, για την 

ενίσχυση της επιτήρησης των ευρωπαϊκών θαλασσών. Στην ουσία πρόκειται για εναρµόνιση και 

συντονισµό των µέσων θαλάσσιας επιτήρησης σε ένα ενιαίο αποτελεσµατικό πλαίσιο µε 

αντικείµενο την προστασία των θαλάσσιων οικονοµικών δραστηριοτήτων από διάφορες απειλές – 

είτε πρόκειται για την ασφάλεια της ναυτιλίας, την µόλυνση από πετρελαιοκηλίδες, το λαθρεµπόριο 

ή την παράνοµη µετανάστευση.  

Ορισµένα παραδείγµατα: οι επιµέρους εθνικές αρχές που είναι αρµόδιες για επεµβάσεις έρευνας 

και διάσωσης θα µπορούν να έχουν άµεση πρόσβαση στις πιο έγκυρες πληροφορίες σε 

περιπτώσεις που κινδυνεύει η ανθρώπινη ζωή στη θάλασσα. Η ακτοφυλακή, η αστυνοµία και το 

ναυτικό των παράκτιων κρατών της ΕΕ θα µπορούν να µοιράζονται πληροφορίες για να 

προλαµβάνουν και να καταπολεµούν µε τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο τις παράνοµες 

δραστηριότητες στη θάλασσα ή για να προστατεύουν τα εµπορικά πλοία και τα αλιευτικά σκάφη 

από επιθέσεις και άλλες απειλές. Οι αρχές που είναι αρµόδιες για την πρόληψη και αντιµετώπιση 

περιβαλλοντικών προβληµάτων θα µπορούν να ανταλλάσουν πληροφορίες µε την ακτοφυλακή, 

ώστε να προλαµβάνονται η θαλάσσια ρύπανση.  

Όπως είναι φυσικό, η ενοποίηση αυτών των υπηρεσιών θαλάσσιας επιτήρησης σε µια ενιαία δοµή 

θα οδηγήσει σε εξοικονόµηση πόρων για τους εθνικούς προϋπολογισµούς.   

Για προφανείς λόγους, η Μεσόγειος είναι πρώτη µας προτεραιότητα στο πλαίσιο της θαλάσσιας 

επιτήρησης.  

Ενδεικτικά σας αναφέρω ότι η Επιτροπή έχει ήδη συγχρηµατοδοτήσει ειδικό πιλοτικό πρόγραµµα 

ύψους 9 εκατοµµυρίων ευρώ, το "BlueMass Med", µε σκοπό την δοκιµαστική λειτουργία του 

µελλοντικού Ευρωπαϊκού ∆ικτύου Θαλάσσιας Επιτήρησης. 

2. Επίσης πέρυσι, ξεκινήσαµε το πρόγραµµα «Θαλάσσια Γνώση 2020". Μέσα από αυτό 

δηµιουργήσαµε ένα δίκτυο πρόσβασης σε δεδοµένα σχετικά µε την κατάσταση των θαλασσών 

µας, κάτι το οποίο µας βοηθά και στην καλύτερη λήψη αποφάσεων.  
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Εξασφαλίζεται έτσι η άµεση πρόσβαση σε ολοκληρωµένες βάσεις δεδοµένων τόσο στις αρµόδιες 

εθνικές υπηρεσίες, όσο και στην τοπική αυτοδιοίκηση, το ναυτιλιακό κλάδο, ερευνητές, 

περιβαλλοντικές οργανώσεις, κλπ. Υπολογίζουµε εξοικονόµηση δηµόσιας δαπάνης γύρω στα 300 

εκατοµµύρια ευρώ ετησίως.  

Σε ό, τι αφορά την Ελλάδα, τα υπάρχοντα κέντρα θαλασσίων ερευνών θα πρέπει να 

εκµεταλλευτούν την ευκαιρία να βρίσκονται σε επαφή µε τους εταίρους τους από τα άλλα κράτη 

µέλη και έτσι να ενισχύουν την τεχνογνωσία τους. 

Πέρυσι επίσης, σε συνεργασία µε την οµόλογό µου αρµόδια Επίτροπο για την έρευνα, Máire 

Geoghegan Quinn,  ξεκινήσαµε  το πρόγραµµα "Ωκεανοί του Αύριο - Ocean of Tomorrow", ύψους 

45 εκατοµµυρίων ευρώ,  για την έρευνα σχετικά µε τις θαλάσσιες δραστηριότητες.  

3. Το τρίτο εργαλείο της Θαλάσσιας Πολιτικής είναι ο θαλάσσιος χωροταξικός σχεδιασµός. Η 

ανάγκη πηγάζει από την διαπίστωση ότι η φέρουσα ικανότητα των θαλασσών και παράκτιων 

περιοχών είναι πεπερασµένη, ενώ διάφορες οικονοµικές δραστηριότητες όπως η ναυτιλία, η αλιεία, 

οι υδατοκαλλιέργειες, ο τουρισµός, η παραγωγή ενέργειας, συνωστίζονται σε ένα όλο και πιο 

σκληρό ανταγωνισµό εξεύρεσης θαλάσσιου χώρου. 

Προκειµένου λοιπόν να µπορούν τα κράτη µέλη να κάνουν την καλύτερη δυνατή χρήση του 

θαλάσσιου χώρου, και να διατηρούν την βέλτιστη ισορροπία ανάµεσα στα συγκρουόµενα 

συµφέροντα και την ανάγκη προστασίας του περιβάλλοντος, ανακοίνωσα τον περασµένο 

∆εκέµβριο την πρόθεση της Επιτροπής να καταθέσει φέτος πρόταση για τον θαλάσσιο χωροταξικό 

σχεδιασµό. 

Πρόκειται για σηµαντικό εργαλείο σχεδιασµού το οποίο αναµένεται να αποφέρει σηµαντική 

εξοικονόµηση πόρων στους εθνικούς προϋπολογισµούς.  

Έχουµε υπολογίσει ότι χάρη στον θαλάσσιο χωροταξικό σχεδιασµό µπορούν να επιταχυνθούν οι 

διαδικασίες ολοκλήρωσης των επενδύσεων κατά 1, 2 ή 3 χρόνια. Αυτό ισοδυναµεί σε όφελος 

µεταξύ 60 και 600 εκατοµµυρίων ευρώ µέχρι το έτος 2020. Αυτή η µείωση του κόστους 

συναλλαγών µεταφράζεται σε περεταίρω εξοικονόµηση δαπανών για την εθνική οικονοµία. 

Πρόσφατη µελέτη για λογαριασµό της Επιτροπής αποτιµά τα οφέλη εξοικονόµησης που 

προκύπτουν από τυχόν µείωση του κόστους συναλλαγών κατά 1% σε 170 µε 1.300 εκατοµµύρια 

ευρώ. Οι αριθµοί αυτοί είναι εντυπωσιακοί. Και ακόµη και αν βασίζονται σε υποθέσεις εργασίας, 

αποτελούν σαφή ένδειξη των πραγµατικών τάσεων.   

Η Ελλάδα θα ωφεληθεί σε µεγάλο βαθµό από αυτό το καινοτόµο εργαλείο. Πάρτε για παράδειγµα 

τον κλάδο της υδατοκαλλιέργειας. ∆εν µπορεί κανείς να µην λάβει υπόψη του το τεράστιο δυναµικό 

του όσον αφορά την ανάπτυξη και την απασχόληση. Ωστόσο, η µελλοντική ανάπτυξη του 

συγκεκριµένου κλάδου προϋποθέτει ολοκληρωµένη εποπτεία των οικονοµικών και 
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περιβαλλοντικών επιπτώσεών του, αλλά και µέριµνα για τη βιώσιµη διαχείριση των πόρων καθώς 

και της ποιότητας των υδάτων. 

∆εν σταµατάµε όµως εδώ. Πέρα από τις οριζόντιες δράσεις, συγκεκριµένα µέτρα επικεντρώνονται 

σε γεωγραφικά καθορισµένες θαλάσσιες περιοχές. Όπως πολλοί από εσάς γνωρίζουν αυτή τη 

στιγµή προετοιµάζουµε µια θαλάσσια στρατηγική που αφορά την περιοχή της Αδριατικής-Ιονίου.  

Επιτρέψτε µου µια τελευταία αναφορά, που θεωρώ σηµαντική. Το 2011 θα καταγραφεί στην 

παγκόσµια  ιστορία ως σταθµός για την Μεσόγειο. Οι εξεγέρσεις που εκδηλώθηκαν πρόσφατα στις 

όχθες της Μεσογείου βρίσκονται σε εξέλιξη. Οι  δυνάµεις της καταπίεσης και του σκοταδισµού 

αντιδρούν. Ωστόσο, ο  κόσµος µας έχει αλλάξει οριστικά. Τα αυταρχικά καθεστώτα πέφτουν και η 

ΕΕ προσφέρει στη διαδικασία αυτή όση στήριξη µπορεί. 

Με ποιόν τρόπο µπορεί να βοηθήσει η θαλάσσια πολιτική µας;  

∆ιερευνούµε τις δυνατότητες για επιπλέον δράσεις. Με πρωτοβουλία µου, πετύχαµε για πρώτη 

φορά συνεργασία της Ευρωπαϊκής  Επιτροπής, του ∆ιεθνούς  Ναυτιλιακού Οργανισµού και της 

Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων για κοινό έργο. Το έργο αποσκοπεί στον εντοπισµό 

ευκαιριών στον τοµέα της θαλάσσιας συνεργασίας και ανάπτυξης στην Μεσόγειο. Το πρώτο βήµα 

έχει ήδη γίνει µε την έναρξη της µελέτης σκοπιµότητας στο πλαίσιο του Μηχανισµού Ευρω-

Μεσογειακών Επενδύσεων και Εταιρικής Σχέσης (Facility for Euro-Mediterranean Investment and 

Partnership – FEMIP). Η µελέτη επικεντρώνεται σε τρεις βασικούς άξονες θεµελιώδους σηµασίας: 

1) την κοινωνική διάσταση µε ενίσχυση της εκπαίδευσης και ασφάλειας για τους ναυτικούς, 2) τη 

θαλάσσια επιτήρηση και 3) την διευκόλυνση της χρηµατοδότησης έργων στην θάλασσα. Η σχετική 

έκθεση θα υποβληθεί τον Σεπτέµβριο του 2011.  

Επίλογος 

Όλοι ωφελούµαστε από περισσότερες εµπορικές συναλλαγές, περισσότερες ευηµερούσες αγορές, 

περισσότερη επιχειρηµατική δραστηριότητα και περισσότερες καινοτοµίες, εξασφαλίζοντας βέβαια 

την αειφορία της αλιείας και τον σεβασµό στο περιβάλλον. Αυτός είναι ο λόγος που δεν πρέπει να 

χάσουµε τις ευκαιρίες που δίνονται µέσα από την µεταρρύθµιση της αλιευτικής µας πολιτικής, την 

εφαρµογή του µεσογειακού κανονισµού και την προώθηση της ολοκληρωµένης θαλάσσιας 

πολιτικής. Νοµίζω ότι έχουµε λοιπόν αρκετούς λόγους να είµαστε αισιόδοξοι! 

 

 

Σας ευχαριστώ για την παρουσία σας και την προσοχή σας. 


